

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 736b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Presidential elections in Azerbaijan, 15 October 2008

Statement by Carl Bildt, Chairman of the Committee of Ministers of the Council of Europe

Strasbourg, 16.10.2008 - The Chairman-in-office of the Committee of Ministers of the Council of Europe, Carl Bildt, Minister for Foreign Affairs of Sweden, took note of the assessment by the international observation mission of the Presidential elections held in Azerbaijan yesterday. "I am pleased to note that the elections were generally carried out in a calm and quiet atmosphere and welcome the improvements noted in the conduct of this election. However, shortcomings were identified in a number of areas. The Azerbaijani authorities need to ensure an accurate and transparent process for complaints and appeals. It is highly regrettable that part of the opposition decided not to take part in the elections."

Minister Bildt recalled the importance for the Azerbaijani authorities to implement all their commitments to the Council of Europe, in particular regarding freedom of the media and to increase their efforts to promote the development of a pluralist civil society.

Elections présidentielles en Azerbaïdjan, 15 octobre 2008

Déclaration de Carl Bildt, Président du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 16.10.2008 - Carl Bildt, Président en exercice du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe et ministre des Affaires étrangères de la Suède, a pris acte des conclusions de la mission internationale d'observation des élections présidentielles qui se sont tenues hier en Azerbaïdjan. « Je suis heureux de constater qu'en règle générale, les élections se sont déroulées dans le calme et la tranquillité et salue les améliorations notées dans la conduite de ces élections. Des insuffisances ont toutefois été identifiées dans plusieurs domaines. Les autorités azerbaïdjanaises doivent garantir l'existence d'une procédure de recours adéquate et transparente. Il est plus que regrettable qu'une partie de l'opposition ait décidé de ne pas participer aux élections. »

M. Bildt a rappelé qu'il était important que les autorités du pays respectent l'ensemble de leurs engagements vis-à-vis du Conseil de l'Europe, en particulier ceux portant sur la liberté des médias, et renforcent leurs efforts visant à promouvoir le développement d'une société civile pluraliste.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.